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BRMG-KRW-X.0012.5.2016 
 
 

Protokół Nr 25-5/2016 
z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady 
Miasta Gdańska, które odbyło się dnia 31 marca 2016 roku (czwartek), 
rozpoczęte o godz. 8: 40, w sali nr 007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 25 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ponieważ nie było uwag zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad 
Komisji: 

 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 623 – w 
zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 624 – w 
zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Głosowanie: 
Powyższy porządek został przyjęty jednogłośnie - 5 głosami za. 
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PUNKT – 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 
623 – w zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 623 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 31 marca 
2016r. Sprawa: BRMG - S.0006.71.2016  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 623 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że projekt uchwały zmienia WPF poprzez 
dodanie dwóch nowych przedsięwzięć do realizacji. Jedno z nich jest to 
rewitalizacja i ochrona dziedzictwa kulturowego zespołu Bazyliki Mariackiej w 
Gdańsku. Koszt zadania został oszacowany na kwotę 20 milionów złotych. 
Parafia wystąpi o dofinansowanie ze środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego w wysokości 85% kosztów. Wkład własny w realizację tego 
przedsięwzięcia wynosi wtedy 3 miliony złotych. W związku z tym też, że 
parafia może własnych środków wygospodarować tylko jeden milion wystąpiła 
o wsparcie realizacji tego projektu w wysokości 2 milionów. Zakładane wsparcie 
w latach 2017-2020 odpowiednio po 500 tysięcy corocznie. W ramach tych 
środków, które miasto by przeznaczyło wykonane zostaną renowacja posadzki 
Bazyliki, renowacja ołtarza głównego, odtworzenie okien, drzwi zewnętrznych 
Domu Ferberów oraz restauracja elewacji zewnętrznej Domu Ferberów. 
 
Drugim przedsięwzięciem, które jest wprowadzane jest to Dom Daniela 
Chodowieckiego i Guntera Grassa - przywrócenie wartości dawnemu Zespołowi 
Sierocińca z adaptacja do nowych funkcji- kultury i turystyki. To 
przedsięwzięcie oszacowane zostało w wysokości 4,9 miliona złotych. 
Realizacja przedsięwzięcia jest przewidziana w latach 2016-2017, w tym w roku 
2016 kwota 1,3 miliona złotych i w roku 2017 kwota 3,6 miliona złotych. W 
ramach tego projektu zrealizowane zostaną takie cele jak: przywrócenie 
wartości i ochrony tego zespołu budynków wraz z otaczającym go kontekstem 
krajobrazowym tj. remont kapitalny oraz prace konserwatorskie wraz z 
adaptacją do nowych funkcji kultury i turystyki dwóch istniejących budynków 
dawnego Sierocińca oraz odbudowa nieistniejących budynków dawnej szkoły i 
pawilonu ogrodowego, a także zakup trwałego wyposażenia do prowadzenia w 
tych obiektach całorocznej działalności kulturalnej i edukacji artystycznej 
przeznaczonej dla mieszkańców oraz turystów. 
 
Zakres realizacji zadania obejmuje:  
 Prace konserwatorskie i roboty budowalne w dawnym Sierocińcu (ul. Sieroca 6) 

wraz z budynkiem bocznym ( ul. Sieroca 8) oraz odbudowę budynku dawnej szkoły 

wraz z otoczeniem, w tym odtworzenie pawilonu ogrodowego i zagospodarowanie 

przestrzeni dziedzińca, 

 Wyposażenie obiektów w związku z nadaniem nowych funkcji kulturalnych, 

edukacyjnych i wystawienniczych. 

Dziękuję bardzo. 
 

Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
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Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Kto jest zarządcą tego kompleksu? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
W tej chwili pieczę nad tym sprawuje Gdański Zarząd Nieruchomości 
Komunalnych. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Kto teraz to użytkuje, są tam mieszkańcy? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, są tam mieszkania, ci ludzie dostaną propozycje innych lokalizacji. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
A szkoła tam pozostanie z funkcją edukacji, czy chodzi o budynek? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
O budynek i w tym budynku będzie stworzona funkcja edukacyjno-turystyczna. 
Będzie to miejsce gdzie będą mogli turyści spędzać czas, czy też mieszkańcy 
Gdańska. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Kto będzie później tym zarządzał? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
W tej chwili jeszcze nie ma operatora dla tego kompleksu. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Myślę, że są to dobre wiadomości. Nie budzi to kontrowersji, 
wręcz przeciwnie, a więc możemy przejść do konkluzji. Nie ma więcej głosów 
w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie 
działania Komisji - druk nr 583. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 623- w zakresie działania Komisji. 
Opinia Nr 25-5/51/5/2016 

 
 

 

PUNKT - 2 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 624 – 
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w zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 624 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 31 marca 2016 r. 
Sprawa: BRMG - S.0006.72.2016  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 624- w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, o których mówiłam 
przy omawianiu WPF projekt dokonuje przeniesienia z działu 600 kwotę 6,2 
miliona złotych przeznaczonych w tej chwili w Zarządzie Dróg i Zieleni na 
realizację zimowego oczyszczania dróg do działu 900 z przeznaczeniem na 
podniesienie standardu oczyszczania miasta w wysokości 6 milionów złotych w 
okresie letnim, a przede wszystkim na oczyszczanie zatok postojowych, 
usuwanie martwych zwierząt z pasów drogowych, mycie ekranów akustycznych, 
oczyszczanie przenośnych toalet. Natomiast wprowadzone zostało nowe 
zadanie „Ogrodnik miejski” z budżetem w wysokości 200 tysięcy złotych. W 
ramach tej kwoty planuje się realizację następujących działań: akcja „Zielony 
kod miasta” wykonanie nasadzeń sezonowych na kwietniku miejskim przy Targu 
Węglowym, akcja „Mój las”, akcja „Łąki kwietne- akcja informacyjno-
edukacyjna wraz z realizacją nasadzeń, akcja „Zielona edukacja”- akcja 
edukacyjna konferencja branżowa w ramach edukacji ekologicznej. Dziękuję 
bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania> 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Czy ten ogrodnik miejski, to jest jakaś nowa funkcja? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak w Zarządzie Dróg i Zieleni. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Z tych pieniędzy będzie miał również swoje uposażenie, czy tylko na te zadania, 
o których pani mówiła? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Nie, na funkcjonowanie, a uposażenie jest zaplanowane w działalności ZDiZ. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Wracając jeszcze do tych środków dla ZDiZ w wysokości 6 milionów, czy dziury 
w drogach są już wszędzie pozaklejane, tylko przypominam, już o tym mówiłem 
na innych Komisjach, bo to jest potrzeba ogromna. Przy tych zadaniach, o 
których pani mówiła, a które są też potrzebne należy z tych oszczędności 
załatać dziury w jezdniach. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Rozumiem, że te 6 milionów nie idzie na dziury, tylko idzie na utrzymanie …. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Podniesienie standardu oczyszczania miasta  
 

Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
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A ile normalnie wydajemy na oczyszczanie miasta? 
 

Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
To są różne oczyszczani, zimowe, letnie. Obecnie nie pamiętam ile jest 
przeznaczanych środków na oczyszczanie miasta w ogóle. 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Akurat na te zadania dodatkowe, typu np. mycie ekranów, to ta kwota nie jest 
duża. 
 

Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Ekranów jest trochę w mieście i tę przestrzeń też trzeba uporządkować. 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuje bardzo. W sprawie martwych zwierząt też mi się zdarzało 
interweniować. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 624 – w zakresie działania 
Komisji. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 624 - w zakresie działania 
Komisji. Opinia Nr 25-5/52/6/2016 

 
PUNKT - 3 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej spraw ze strony członków Komisji. Dziękuję 
bardzo za czynny udział w posiedzeniu Komisji. Porządek obrad został 
wyczerpany, zamykam posiedzenie Komisji. Na tym posiedzenie zostało 
zakończone – godz. 8:55.  
 

Przewodniczący 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 

 
 

Adam Nieroda 
 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 


